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Det er lett å lage sine egne ke-
babs og legge på grillen i som-
mer! Kebab betyr rett og slett 
kjøtt trædd på et spyd, og valg-
mulighetene er store for hva du 
trær på. Her bruker jeg vanlig 
karbonadedeig. Når jeg kommer 
over lammedeig i butikken, bru-
ker jeg gjerne det istedenfor. 

Riv hvitløkfeddene og hakk 

opp korianderen før du blander 
sammen alle ingrediensene til 
kebabsene i en bolle. Smak på 
deigen for å kjenne om den er 
passe saltet og krydret. Om du 
ikke liker å smake på rå kjøtt-
deig, kan du bare «smake» på 
fingeren for å kjenne på sma-
ken. 

Del deigen i fire like store de-
ler. Væt håndflatene med vann 
og rull deigen til pølselignende 
kjøttboller. Træ hver av dem på 

et grillspyd. Bruker du trespyd, 
må du legge dem i vann i minst 
30 minutter først. 

Pensle kebabsene med oljen 
rundt det hele før du griller 
dem på ganske sterk varme i ca. 
10 minutter totalt. Vend dem 
innimellom. Med trespyd er det 
lurt å legge aluminiumsfolie 
under den delen av spydet som 
ikke har kjøtt på seg. Så brenner 
det ikke så lett. 

Skrell gulrøttene til dres-

singen og riv dem på den grove 
siden av rivjernet. Hakk opp 
korianderen og mynten før du 
blander sammen alt til dressin-
gen. Smak deg fram med salt og 
sitronsaft. 

Til kebabsene serverer jeg 
ferdigkjøpte indiske naanbrød. 
Bare legg dem på grillen i 2 
minutter før servering, slik at de 
blir varme først. 

 ■ Mat til helga

Kebabsene

Til 4 personer 

2 fedd hvitløk

4–5 grener koriander

400 karbonadedeig

1 ts malt spisskummen

1 ts malt koriander

½ ts paprikapulver

¼ ts chilipulver

1/8 ts kanel

1 ts salt

1 ss olje til grillingen

Yoghurtdressing
med gulrot

2 litt små gulrøtter

3–4 grener koriander

3–4 grener mynte

¼ ts malt spisskummen

½ ts salt

1 ½ dl gresk yoghurt

saft av ca. ¼ sitron

til servering

indiske naanbrød

ingredienser

Grillede kebabs med yoghurtdressing

– En veldig  
trivelig  
festival
ikke en eneste av de 280 
billettene var igjen da start-
skuddet for årets ranglerock 
gikk av forrige fredag.

Oda-KarOline  
rOsland eilertsen | tekst

oda@jbl.no

Til tross for økende popularitet 
vil hjernene bak Ranglerocken 
heller øke kvaliteten på festivalen 
fremfor kapasiteten. Festivalen 
skal være liten og intim, ikke en 
folkefest. Bjørn Hagerup Røken 
mener det er en del av sjarmen.

– Hvordan vil du oppsummere 
årets festival?
– Galgildt. Den har fått et rykte 
på seg for å være en veldig trive-
lig festival. Vi solgte ut begge 
kveldene og alt ligger til rette for 
å gjenta den neste år. Vi måtte gå 
ned i kapasiteten i år. Vi kunne 
solgt flere billetter, men fikk ikke 
lov. Det som kjennetegner årets 
festival er at alt gikk knirkefritt. 
Den er blitt et drevet maskineri. 
Vi har fått et skikkelig apparat 
rundt Ranglerocken og vet hva vi 
skal gjøre.

– Var det noe som ikke gikk 
som venta?
– Vi fikk avlysning på det ene 
bandet, Wolf People. Det er et 
band fra England og de skulle 
spille både på frokosten på 
lørdagen og være første band 
på scenen den kvelden. Det var 
høydepunktet for mange. Det er 
synd at slikt skjer, men det kan 
vi ikke styre. Vi fikk en veldig bra 
erstatning på kort tid.

– I år var første gang dere arran-
gerte ranglefrokost: hvordan 
gikk det?
– Vi hadde bare 60 billetter, og vi 
solgte ikke alle, men nok. Det var 
en koselig start på dagen og abso-
lutt noe vi vil ta med oss videre.

– Hvilke tilbakemeldinger fikk 
dere?
– Vi får så mye positivt. Folk el-
sker det jo. Folk takker på slutten 
av kvelden for at vi arrangerer 
festival. Mange var i fra seg for at 
nå var årets høydepunkt over. For 
min del er det starten på som-
merferien.

bJØrn HagerUP rØKen 
Saken: PR-ansvarlig for Rangle-
rocken forrige helg.

 ■ si’ sist

Statens pensjonsfond utland (SPU)

tarjei Lode, 21, student, nærbø

i de siste årene har Hand-
lingsregelen vært under økende 
debatt, da Statens pensjonsfond 
utland (SPU) per 2012 ikke har 
klart å levere resultater som til-
svarer en langsiktig realavkast-
ning på 4 prosent. 

det er MUlig å argumentere 
med at 1998-2012 ikke er en 
lang nok periode, men jeg velger 
å si at 14 år er lang tid og derfor 
er ikke resultatene gode nok i 
forhold til dagens ordning, selv 
om SPU har slått referansein-
deksen. 

En realavkastning på 2,82 
prosent og en oljepengebruk 
på 4 prosent vil over tid svekke 
kjøpekraften til fondet med 1,18 
prosent per år (gitt full bruk 
av dagens handlingsregel og 
konstant gjennomsnittlig av-
kastning). I den forbindelse har 

flere akademikere og nærings-
livspersoner, blant annet sen-
tralbanksjef Øystein Olsen, gitt 
utrykk for et behov om å senke 
handlingsregelen til 3 prosent 
(noe som fortsatt gir en svekket 
kjøpekraft gitt forutsetningene 
over). 

andre aKadeMiKere, blant 
annet professor ved Universite-
tet i Stavanger, Ola Kvaløy, har 
påpekt at om man først rører/
fikler med handlingsregelen «en 
gang», så er plutselig ikke rege-
len like «fast» lenger. Da kan den 
bli utsatt for flere fremtidige 
endringer. Et annet argument 
mot å senke handlingsregelen er 
at SPU, som har skapt en avkast-
ning på usle 2,82 prosent, vil få 
enda mer midler til å investere 
med. Altså, enda mer midler til 

en investeringsstrategi som gir 
lav avkastning.

Alle meningene er på sett og 
vis interessante, da de trekker 
frem ulike perspektiver ved SPU, 
handlingsregelen og bruken av 
oljepenger. Jeg tror man bør se 
på muligheten for å utvide in-
vesteringsspekteret, gi politiker-
ne et innskrenket handlingsrom 
for SPU (da de normalt ikke er 
eksperter på investering) og til 
en viss grad revidere handlings-
regelen. Man burde være pålagt 
å bruke Norges oljeformue på 
tiltak som støtter intensjonene 
bak handlingsregelen, da det 
vil gi rom for å utvikle den nor-
ske økonomien innenfor nye 
områder. Selv om det ikke alltid 
ser ut til at oljen er en begrenset 
naturressurs, så vil Norge før 

eller siden gå tom for olje med 
dagens utvinningsaktivitet. 

FOr å bli rUstet til «Norge 
etter oljen» så bør man øke fo-
kus på innovasjon, utdanning 
og forskning for å utvikle nye 
områder som Norge kan bli best 
på, til tross for at vi har en sterk 
maritim næring. I tillegg bør 
man rette fokus på forskning 
innenfor oljesektoren slik at ut-
vinningsgraden i nåværende og 
fremtidige felt økes ytterligere, 
da en økning på bare noen få 
prosent kan gi store verdier til 
AS Norge.

Det vil også være naturlig å 
senke handlingsregelen fra 4 
prosent til 3 prosent over tid, 
da dagens handlingsregel ble 
fastsatt på et tidspunkt uten 
kunnskap om den forventede re-
alavkastningen til SPU. Dette av-
henger av at politikerne ønsker 
et pensjonsfond i overskuelig 
fremtid og derfor er såpass øko-
nomisk rasjonelle at de klarer å 
se at dagens bruk av SPU verken 
er bærekraftig eller tilfredsstil-
lende.

jeg tror man bør se på muligheten for å utvide 
investeringsspekteret, gi politikerne et innskrenket 
handlingsrom for SPu (da de normalt ikke er ek-
sperter på investering) og til en viss grad revidere 
handlingsregelen. 
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